
Tentativ Dagsorden
Skolebestyrelsesmøde Vestre Skole d. 22.09. 2022 19:00 - 21:00
Afbud: Gitte, Winnie, Charlotte og Conny.

(o): orientering
(d): drøftelse
(b): beslutning

1. Valg af referent: ST

2. Godkendelse af dagsordenen.
○ Dagsorden godkendt.

3. Skolens ledelse (o) (10 min.)
○ Legepladsen:

■ Skolegårds-projektet er færdigt. Vi overvejer at male
betonvæggene men afventer lige økonomiske
muligheder

■ Karrusellen er færdig
■ Klatreborgen er næsten færdig. Gummibelægningen

skal lige udbedres mm. og derefter godkendes.
○ Vi har et barselsvikariat i opslag. Det er med løbende

ansættelse.

4. SB formand (o) (10 min.)
○ Det kommer i nedenstående punkter.

5. Henvendelser til SB (o/d) (10 min.)
○ Nej

6. Elevråds- og Personalerepræsentanter (o) (15 min.)



● Nyt fra Elevrådet.
○ Der er ikke elevrådsrepræsentanter.

● SFO og Klub v/ Peter.
○ Der er besparelser og vi yder lidt ekstra. Der er fx.

vikardækning ved alt fravær.
○ Der er en ledig stilling i SFOen men ikke i opslag.

Stillingen vikardækkes og det er ikke det samme.
○ Vi har gang i gode tiltag i klubben herunder kommende

Halloween og MTB-ture.

● Skole v/Esben.
○ Vi vikardækkes ikke i alle 2-voksen lektioner og det har

en indflydelse på kvaliteten. Vi kan dermed fx ikke helt
yde den samme hjælp til de udsatte elever.

○ Vi kan ikke helt købe det vi har behov for fx møbler og
tavler.

○ Vi er bekymret for besparelser næste budgetår.
○ Der er også gode ting :) Vi har fået nye gode kollegaer

(barselsvikarer) og vi har mange nye elever - fordi vi er
en efterspurgt skole.

7. Inputs fra Skolebestyrelseskursus (o/b) (20 min.)
Mette, Kim og Kristian deltog i Silkeborg Kommunes
Skolebestyrelseskursus d. 19.9.2022 og giver hver især et oprids
af de inputs, de hver især tog med sig fra kurset. Se
program/slides mv.:
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Kursusmaterial
e

Feedback fra deltagerne:
● Godt møde ift. indholdet.

https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Kursusmateriale
https://skolestyrelse.silkeborg.dk/DialogforumSkole/Kursusmateriale


● Vi fik indblik i ansvarsområder og tydeliggjorde SBs
opgaver.

A. Tanker om etablering af netværk på tværs af SB i Silkeborg
Kommune, herunder begrundelse og formål v/Kim.

B. Vi er gået fra kvalitetsrapporter til udviklingssamtaler som er
en en årlig samtale mellem skoleledelsen og
skoleforvaltningen med fokus på udvalgte nøgletal. Det er
oplagt, at SB er med i dette loop og kvalificerer dette
arbejde.

C. Drøftelse og beslutning om, hvordan vi som ny SB kommer i
gang med SB-arbejdet:

● Årshjul (Kim, Maria og KD)
Se gammelt Årshjul:
https://docs.google.com/document/d/1WPmg_Skc98K
BqudNIwaSf8wGlAr6ehJTBqNpnKzFr1w/edit

● Forretningsorden
Se gammel forretningsorden:
https://docs.google.com/document/d/1DQlubH9_c7qIg
ARsFw7b-07OY76siQYU0eVAqJpCYe8/edit
Kim, Maria og KD ser på den til næste SB-møde.

● Indsatsområder. Punkt på næste SB-møde.

8. Gennemgang af trivselsmåling (20 min) KD
○ Oplæg ved KD og trivselsmålingen er gennemgået.
○ Afledte blandt andet en diskussion omkring piger der (på

landsplan) ikke trives i folkeskolen.

9. Trafik (d/b) (5 min.)
● Drøftelse af trafiksituationen omkring Vestre Skole efter

“indkørsel forbudt” ved Dalgasgade (d/b). Det er en politisk
beslutning.

https://docs.google.com/document/d/1WPmg_Skc98KBqudNIwaSf8wGlAr6ehJTBqNpnKzFr1w/edit
https://docs.google.com/document/d/1WPmg_Skc98KBqudNIwaSf8wGlAr6ehJTBqNpnKzFr1w/edit
https://docs.google.com/document/d/1DQlubH9_c7qIgARsFw7b-07OY76siQYU0eVAqJpCYe8/edit
https://docs.google.com/document/d/1DQlubH9_c7qIgARsFw7b-07OY76siQYU0eVAqJpCYe8/edit


● Kim orienterer om tilbagemelding fra vej & trafik. Der
kommer et samlet trafik-skolekatalog med forskellige tiltag
overordnet for alle skole i kommunen.

10. Økonomi 2022 (d) (10 min.)
● KD informerer om status PT.

https://docs.google.com/document/d/1kdhu7R_6Kogm7fRtMI
V-QyxCXBcAS20LJ0LHyKAflLw/edit

● Der er en deadline d. 7/11 ift.: Skolebestyrelsens input til
arbejdet med en politisk ambition for folkeskolen i
Silkeborg Kommune. Der nedsættes en arbejdsgruppe
som udarbejder et udkast til kommentering af øvrige
SB-medlemmer. Arbejdsgruppen består af Esben, Kim,
KD, Mette og Maria. Intention er et møde inden
efterårsferien.

11. Nedsættelse af skoledagens længde - intention og begrundelse
v Kim og KD.

Den tidligere SB har flere år i træk truffet beslutning om
nedsættelse af skoledagens længde jf. de muligheder, som
lovgivningen giver. Nu er en ny SB kommet til, og derfor er der god
grund til at vi alle bliver opdateret om baggrund og intention m.
beslutning og nedsættelse af skoledagens længde.

KD-oplæg:

Der har overordnet været en samfundsmæssig diskussion omkring
den tidligere forlængelse af skoledagen efter skolereformen og et
efterfølgende forældre ønske om igen at forkorte skoledagen.

https://docs.google.com/document/d/1kdhu7R_6Kogm7fRtMIV-QyxCXBcAS20LJ0LHyKAflLw/edit
https://docs.google.com/document/d/1kdhu7R_6Kogm7fRtMIV-QyxCXBcAS20LJ0LHyKAflLw/edit


En forkortelse af skoledagen må ikke medføre en reducering af de
samlede ressourcer på skolen. Men i stedet bruges som ekstra
ressourcer ind i organisationen.

Vestre skole har omfordelt de ekstra ressourcer til 2-voksen
lektioner. Disse 2-voksen lektioner er fordelt på mange forskellige
personer og opgaver fx. elevsamtaler, læsevejleder.

12. Skolens 90 års fødselsdag (d/b) (10 min.)

Vestre Skole kan fejre 90 års jubilæum 1. april i 2023.
Brainstorm/drøftelse af om/hvordan det skal fejres.

Skole/personalet (KD) tager fejring af skolens fødselsdag op på et
pædagogisk-aften-møde og kommer med en tilbagemelding til SB

13. Evt.:

Punkter til kommende møder:

● Rundtur på skolen: Besøg i Alfa og Omega. (20 min) KD/ST
● Årsplan og forretningsorden (Kim, Maria og KD) for SB

arbejdet i skoleåret 2022/23
● Indsatsområder: Se ovenstående punkt vedr.

skolebestyrelseskursus.
● Principper for skolehjem-samtaler
● Ordensreglement
● Tænk kreativt i forhold til økonomi.



BILAG: Forslag til mødekalender:
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